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Mødegrundlag VI RUM
Mandag den 20. marts 2023 GYMNASIUM

Pkt. : i
Resumé
Kommentarer til dagsorden Dato: 15. marts 2023

Beslutning
Dagsorden godkendes.
STUK-bestyrelsesrapport gennemgås af controller Dorte Hosbond Johansen Virum Gymnasium

inden pkt. indsatsområder.
Fuglsangvej 66

DK-2830 Virum

Referat T: +45 4583 2141

Afbud fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev. vg@edu.virum-gym.dk

Afbud fra elev Mathilde Bolt Wheadon. www.virum-gym.dk

Afbud fra Andreas Holmsted Olesen.

Pkt. : 2
Resumé
Godkendelse og underskrift af referat fra sidste møde (bilag i)

Beslutning
Referatet godkendes.

Referat
Referatet godkendes og underskrives af tilstedeværende.

Pkt. : 3

Resumé
Tema: økonomi og strategi

a. Gennemgang og godkendelse af årsregnskab 2022 (bilag 2a, b, c)
Bilag 2a: Årsrapport
Bilag 2b: Revisionsprotokollat
Bilag 2c: Bestyrelsestjekliste

STU K-bestyrelsesrapport

b. Skitse til indsatsom råder 2023-2024 (bilag 3)
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Beslutning VI RU NI
GYMNASIUM

Bestyrelsen godkender og underskriver regnskab og protokollat.

Indsatsområderne skal endelig godkendes i juni måned.

Referat

a. Gennemgang og godkendelse af årsregnskab 2022

Revisor Christian Dahistrøm fra Deloitte gennemgik årsregnskab
2022 for bestyrelsen — sekunderet af controller Dorte Hosbond Jo-
hansen.

Revisionspåtegningen er blank, dvs. helt uden anmærkninger. Det
gælder også revisionsprotokollen. Alt kører yderst betryggende.
Der er en rigtig fin beskrivelse af resultater og tiltag i ledelsesberet
ningen. Herunder af flotte faglige resultater samt trivselsmålinger.
Eftervirkningerne af Corona har krævet meget arbejde både ift. det
faglige niveau (især i naturvidenskab og fremmedsprog) og ift. det
sociale fællesskab.

Der er et overskud på 2,4 mio., hvilket er et fuldt tilfredsstillende
resultat. De underliggende forklaringer herpå fremgår ligesom der
sammenlignes med de fire foregående år. Fin aktivitet med lidt flere
elever og P/L-regulering.
Likviditeten ligger på et fint niveau og er steget med 1,5 mio ift. ud-
gangen af sidste år, primært pga. tilskud fra UVM og øjebliksbillede.

Nøgletal på elever ser fine ud og flugter fint med tal fra tidligere år.

Det gælder også årsværk og lønomkostninger, som flugter godt

med tidligere. Der fremhæves en god sammenhæng ml. indtægter

og udgifter.

Ift. bygningsdrift er der en væsentlig omkostningsstigning, da skolen

er opvarmet med gas. Dette stiller skoler ulige. Det bemærkes, at

det også afføder ulige vilkår, at nogle skoler ikke betaler grundskyld.

Belåningsgraden falder, hvilket giver en bedre soliditet. Antal års

elever er stigende.

Renteindtægt på ind lån ligger aktuelt på 2, i %.
Aftalekonto er indgået - for at få en højere rente.
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Det konstateres, at det er godt, at skolen ikke har værdipapirer, da \J R U M
dette ville have medført et kurstab. GYMNASIUM
Der kvitteres for fin og rettidig låneomlægning til lavt fastforrentet
lån.

Egenkapitalen vokser pga. overskud, og der afdrages løbende på
gæld.
En del af likviditeten er tilskud, der gives på forskud, men alt i alt en
fin og god likviditet. Også vigtigt i en stadig mere uforudsigelig ver
den, hvor det er afgørende at have en buffer.

VG-puljen kommer til fuld udbetaling.

Det bemærkes, at der er ansat en ny intern regnskabsmedarbejder.

Den samlede konklusion lyder, at det er et fint regnskab helt
uden ‘røde flag’.

Revisor Christian Dahlstrøm gennemgik derefter protokollat:

Der a nerkendes her forretn ingsga nge, som u nd erstøtter et retvi
sende regnskab. Gode IT og regnskabssystemer med reduceret ri
siko i kraft af adm. fællesskaber og overholdelse af diverse person
data regler.

Revision af indberetninger: Intet at bemærke, det gælder også ift.

løn sid en .

Finansiel strategi — vedtaget i 2021. Der er sket et aktuelt tjek ift.
renteudvikling og intet aktuelt behov for låneomlægning pga. det
nuværende gunstige fastforrentede lån. Der er indgået aftalekonti
for at få forrentet indlån.

Der er etableret en whistleblower-ordning. Indkøb også tjekket. Der

er høj produktivitet, og der bliver produceret undervisning mv. på
et højt niveau.

Revisortjekliste: Intet at bemærke.
Bestyrelsestjekliste blev gennemgået uden bemærkninger.

Revisor Christian Dahlstrøm minder om, at rektor skriver under på
ledelseserklæringen, og når bestyrelsen skriver under på regnska

bet, så bekræfter de, at de ikke kender til besvigelser.
Bestyrelsen godkender og underskriver regnskab og protokollat.
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VIRUM
Revisor Christian Dahistrøm forlader mødet. GYMNASIUM

Controller Dorte Hosbond Johansen gennemgår derefter ny STUK
bestyrelsesrapport — med økonomiske nøgletal for 2021 — og faglige
nøgletal for 2022.

Ny rapporttype kræver nogle ord med på vejen. Hvad kigger STUK
på, når de fører tilsyn med institutioner?:
Der sammenholdes med de 4 nærmeste skoler — også ift. størrelse.

Der tages udgangspunkt i faglige nøgletal og eksamensresultat
(skal sammenholdes med fravær/frafald — og ikke kun karakterer —

vigtigt at se på uddannelse af det hele menneske).
Trivselsdata fra 2021: Social trivsel på VG er højere end landsgen
nemsnit og frafaldsprocenten er lav.
Overgang til videregående uddannelser opgøres i rapporten efter
27 måneder.
(På landsplan har hele 16% af de unge ikke en uddannelse, når de er
30 år).
Socioøkonomisk reference. Svært at løfte yderligere i dette område,
men næste år vil vi kunne benchmarke med os selv.
Økonomiske nøgletal: Soliditetsgrad og gældsniveau: Skolen har
fået fastforrentet lån på i % hjem i tide til investeringer, så der er
tale om en pæn likviditet og intet aktuelt behov for låneomlægning.
Personaleomkostningerperårselev: Flerevikarer nu i huset—pga.
langtidssygemeldinger og for at skåne det faste personale. God øko
nomistyring af ledelse og adm. medarbejdere og adm. fællesskaber.
Bygningsdrift: gode pedeller, der selv kan reparere meget i stedet
for bare at bestille håndværkere. Formålskonteringer svært sam-
menlignelige, men STUK har fået klarere retningslinjer, så tallene
bliver mere sammenlignelige. Stabil aktivitetsudvikling. Gæld — intet
problem med de nuværende fastforrentede lån.

b. Indsatsområder 2023-24
Vicerektor Birgit Riedel Langvad fremlagde en foreløbig skitse til
indsatsområder for det kommende skoleår.
Oversigten udgør den overordnede ramme for og retning på arbej

det med prioriterede fokusområder. Oversigten sikrer et fælles
overblik og gennemsigtighed ift. indsatserne. lndsatsområderne
kvalificeres gennem en længere proces i huset og bygger på input

fra mange forskellige sider, inden den lander på sin endelige form.
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Der arbejdes på en forenkling—suppleret med en visuel grafisk \J RUM
fremstilling. GYMNASIUM
Samarbejde om klasser, hold og fag — herunder teamsamarbejde,
digitalisering, klasseledelse og lektiegivning vil udgøre et særligt
indsatsom råde.
Vi kan godt mærke efterdønninger af Corona i og udenfor undervis
ningen — på godt og ondt. Det har i den forbindelse været nødven
digt med en takt og tone-speech på en fællessamling fra rektor til
eleverne ift. parkering, oprydning, mobiltelefoner mv.
Fremmedsprog vil fortsat udgøre et særligt arbejdsområde. I den
forbindelse er vores grundskolesamarbejde med sproglærere i fol
keskolen vigtigt. Det blev fremført af bestyrelsen, at frem medsprog

udgør et vigtigt dannelsesperspektiv — vores elever skal lære at se
verden gennem en anden prisme end kun den danske eller angel
saksiske.

Indsatsområderne vil blive fremlagt i en endelig version til godken
delse af bestyrelsen i juni måned.

Pkt. : 4
Resumé
Fordelingspolitik

a. Status på regelsættet for fordeling regionalt og nationalt
b. Søgetal, holdoprettelse og formodet klassedannelse

Beslutning
Ingen beslutning.

Referat
Elevfordelingselement forældreindkomst bortfaldet.
Transporttid — i stedet for afstand som tidligere — på bestemt dato (cykel

eller offentlig transport).

I år ny proces:
1. feb. stod vi stadig til 14 klasser i kapacitet. På møde 2. februar var alle

andre skoler sat ned. Derefter skrev bestyrelsesformand og rektor er brev

til STUK om, at vi ønsker 13 klasser (stabilt). Bl.a. pga. pladsudford ringer.

Først udmelding af endelig klassekapacitet 15. maj.
Adgangsprocent fremadrettet kender vi ikke. Fra 2024-25 forventes der at

komme ny model.
Søgetal på 1. prioriteter 469 elever (mod 388 sidste år). Eleverne kan æn

dre på deres 1. prioritet indtil 13/4, hvorfor tallet endnu ikke er endeligt.

Bestyrelsen udtrykker anerkendelse af og glæde over det flotte søgetal.
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VIRUM
Der ses aktuelt på, hvor ansøgerne præcis kommer fra ift. effekt aftilbud GYMNASIUM
og samarbejde og fremtidigt potentiale.

Pkt. : 5

Resumé
Orientering fra rektor Mette Kynemund

a. Solceller
b. Taktogtone

Beslutning
Ingen beslutninger.

Referat
Ansættelse pågår af ny pedel.
Skolens korps af læse- og skrivevejledere udvides. Der er etableret et godt
samarbejde med Trine Petz, leder af Læsecentret i LTK. Vi modtager flere
ordblinde elever end tidligere.
Ansættelse af ny matematikvejleder.
Langtidssygemeldinger har affødt ansættelse af flere nye unge vikarer til
aflastning.
Der kommer et bredere stillingsopslag på lærerside.

Soiceller: Rapport udfærdiget sidste år ift. energikilder. Solceller bedste

bud som supplerende alternative energikilde. Tilladelse nødvendig fra LTK.

Der arbejdes videre på en løsning.
Fjernvarme forventes inden udgangen af 2023.

Det har været nødvendigt at påtale egen adfærd, kollektiv bevidsthed og

nabohensyn ift. parkering på sidevej, kast med cykler og ødelæggelse af

sidespejle efter en fest overfor eleverne. Vigtigt også at få forældrene i tale

ift. deres ansvar for at tale med deres unge mennesker.

Der er nedsat en arbejdsgruppe, der arbejder med ChatBot-problematik

ken. På et kommende møde for alle lærere vil der desuden være oplæg fra

Alexandra-institut med efterfølgende faggruppedebat.

Der har været et uanmeldt grundtilsyn fra Arbejdsmiljøtilsynet 23. februar,

hvor skolen fik en blank rapport uden anmærkninger og en grøn smiley.

Der var tale om et grundigt besøg, hvor arbejdstilsynet talte med AMR, le

delse og flere lærere og adm. medarbejdere. Der blev kvitteret for syste

matik og seriøsitet i opfølgning og procedurer, tiltag og handleplaner.
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Der er efterfølgende blevet fulgt op herpå samt på den aktuelle APV (fysisk VI RUM
arbejdsmiljø) og Professionel Kapital (psykisk arbejdsmiljø) - undersøgelse GYMNASIUM
på et møde i samarbejdsudvalget samt på møde med AMR og TR.

På det kommende samarbejdsudvalgsmøde 10. maj er den årlig arbejdsmil

jødrøftelse på som punkt med deltagelse af AMR.
På elevsiden foretages der en årlig ETU (undervisningsmiljøvurdering).

Bestyrelsen tilkendegiver, at de føler sig godt orienteret via ledelsesrap

port, årets bestyrelsesmøder og fremsendelse af det elektroniske nyheds
brev Fuglsang.

Pkt. : 6
Resumé
Orientering fra bestyrelsesformand Anders Bjarklev

Beslutning
Ingen beslutninger.

Referat

Pkt. : 7
Resumé
Orientering fra øvrig bestyrelse

Beslutning
Ingen beslutninger

Referat
Næstformand i bestyrelsen Simon Pihl orienterede om, at LTK skal spare 30

mio. i indeværende og Ca. 70 mio. i næste budgetår. Specialområdet vok

ser, ligesom der er store udfordringer på ældreområdet især ift. rekrutte

ring og stort vikarbudget. Strukturelle løsninger er nødvendige.
Der opleves ikke så store rekrutteringsudfordringer på børne og skoleom

rådet. Der bygges 5-6 daginstitutioner. Der oprettes Nest-klasse på Tron

gårdsskolen. Fokus på skolevægring.

Ole Stahl orienterede om, at Haldor Topsøe bygger i Herning — investerer 2.

mia. — og har købt ekstra grund. Driftige folk — og muligt at få lærlinge ind.

Måske kunne det være interessant for bestyrelsen med en studietur til Her

ning?
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Medarbejderrepræsentant og tillidsmand Klaus Kassow refererede fra GL- \J R U M
repræsentantskabsmøde: OK 24 krav — GL forhandler under AC-paraplyen. GYMNASIUM
Krav nr. i — lokallønsforhandlinger - ligner krav i fra 2021 overenskomst.
Styrkelse af AMR og TR-siden. Gode overenskomster på det private ar-
bejdsmarked vil forventeligt også medføre pæne lønstigninger på vores
område. Bededag mv. — og frit valg: frihed eller lønkompensation. Deltid og
pensionsdannelse — især udfordring for kvinder mellem 35 og 45 år. Senior
ordning med mulighed for at gå 175 timer ned uden løn men med fuld pen
sionsindbetaling skal genforhandles. Ønske om sundhedsordning.

Pkt.: 8

Resumé
Eventuelt

Beslutning
Ingen beslutninger.

Referat

Intet at berette.
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